

ISSN 1560-9529 (PRINT)
ISSN 2411-3026 (ONLINE)

ЭПИДЕМИОЛОГИЯ И ИНФЕКЦИОННЫЕ БОЛЕЗНИ

Том 27 Выпуск 2

Epidemiology and Infectious Diseases

Volume 27 Issue 2

2022



ОРИГИНАЛЬНЫЕ ИССЛЕДОВАНИЯ

Д.О. Ефремов, В.Б. Белобородов

Способ прогнозирования эффективности глюкокортикоидной терапии у пациентов со среднетяжёлым течением COVID-19 на основе простых клинических и лабораторных данных 75

Е.А. Даньшина, А.Ю. Миронов, Т.Г. Суранова, А.В. Куяров

Итоги мониторинга заболеваемости неполиомиелитной энтеровирусной инфекцией в допандемический и пандемический период 89

С.С. Смирнова, И.А. Егоров, Е.В. Малкова, Н.Н. Жуйков, Е.С. Шелкова, Ю.Р. Зайнагабдинова, А.В. Семенов

Анализ выявления и регистрации инфекций, связанных с оказанием медицинской помощи, в Уральском и Сибирском федеральных округах в 2021 г. 98

О.П. Фролова, Т.И. Шаркова, О.В. Бутыльченко, Л.П. Северова, А.В. Абрамченко

Определение дополнительных путей к снижению заболеваемости туберкулёзом больных ВИЧ-инфекцией 128

КЛИНИЧЕСКИЕ СЛУЧАИ

А.А. Пичугин, Э.Р. Каримова, Р.Р. Ковязина, О.А. Филимонова, Ф.А. Абдулхаев, В.И. Шарафутдинова, А.Г. Алексеев, Р.Н. Хайруллин

Дирофиляриоз (*D. immitis*) в подкожной клетчатке головы человека: клиническое наблюдение в нейрохирургической клинике ГАУЗ «МКДЦ» г. Казани 136

CONTENTS

ORIGINAL STUDY ARTICLES



Dmitry O. Efremov, Vladimir B. Beloborodov

A method for predicting the effectiveness of glucocorticoid therapy in patients with moderate COVID-19 based on simple clinical and laboratory data 75

Ekaterina A. Danshina, Andrey Yu. Mironov, Tatyana G. Suranova, Alexandr V. Kuyarov

Monitoring results of the incidence of non-polio enterovirus infection in the pre-pandemic and pandemic periods 89



Svetlana S. Smirnova, Ivan A. Egorov, Elena V. Malkova, Nikolai N. Zhuikov, Elena S. Shelkova, Ylia R. Zainagabdinova, Aleksandr V. Semenov

Detection and registration of infections related to medical care in the Ural and Siberian Federal Districts in 2021 98

Olga P. Frolova, Tatiana I. Sharkova, Olga V. Butylchenko, Liudmila P. Severova, Anna V. Abramchenko

Identification of additional ways to reduce the incidence of tuberculosis in patients with human immunodeficiency virus infection 128

CASE REPORTS



Arseniy A. Pichugin, Elvira R. Karimova, Renata R. Koviagina, Olesia A. Filimonova, Farid A. Abdulkhaev, Valentina I. Sharafutdinova, Andrey G. Alekseev, Rustem N. Khayrullin

Human dirofilariosis (*D. repens*) in the subcutaneous tissues of the head: Clinical case in the department of neurosurgery of the Interregional Clinical and Diagnostic Center of Kazan 136



Open Access online